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Dotycry: wykonania prac zabezpieczających w obrębie przysiółka ,,Pod Chełmem''
i ,,Bryndzwerek'' w Godziszowie, w związku' z powstałymi szkodami spowodowanymi
ubiegłoroc znymi ulewami deszcnl.

W roku ubiegłym długotrwałe ulewy deszczu spowodowały liczne szkody na terenie
Gminy Goleszów. Jedną z najbardziej poszkodowanych miejscowości bs/ł Godziszów,
a szczegó|nie gospodarstwa wzdłui drogi pod Chełmem. Wystąpiły tu dwa rodzaje zdarzen,
które stanowią nie lada wezwanie dla zatnieszkałych tam osób. Stanowią jednocześnie wielki
sprawdzian z zakresu zdolności decyzyjnej Gminy i Wójta. To na pewro przyh're, ie zaistniały
stan dotyczy ''nowego'' wójta, ale doĘczy też ciągłości w zakresie funkcjonowania Gminy.

w pierwsrym przypadku, w wyniku osunięcia się ziemi, na podstawie ,'Karty
dokumentacyjnej osuwiska wraz z opinią geologiczną'' ' tereny tam nakreŚlone wpisane zostały
do Ęestru osuwisk StaroĘ Cieszyńskiego. Na tej podstawie Rada Gminy podjęła Uchwałę
XLVI|/377 /t0 z drua 10 listopada 2010 r. w sprawie uyznaczenia obszarów, na których nastąpiło
zniszczenie lub uszkodzenię obiektów budowlanych w wyniku osunięcia się ziemi. Wydawaó się
moŻę , ie na tym etapie sprawa jest zamknięta.

Tymczasem, W,,Karcie dokumentacyjnej osuwiska...'' Dyrektor oddziału Karpackiego
Państwowego Instytufu Geologicznego, Państwowego Instytutu Badawczego shłvierdza, ie ,,
stabilizacja na tego typu osuwiskach jest trudna i ma bardzo niskie prawdopodobieństwo
trwałości'', ,, wystarczy mały impuls, aby wysĘpiĘ kolejne przesunięcia, co dla istniejącej
zabudowy moŻę byÓ bardzo groźne w skutkach''. W dalszej części tego dokumentu, który był
wiązący do podjętej uchwały Rady Gminy czytamY - ,, sugeruje się dla budynków, które są
vtyruŹnie spękane, zwtaszcza na fundamentach i w których stwierdzonoby powiększenie się
spękan nie przeprowadzać remontów. Dla obszaru osuwiska na|eĘ wykonaÓ ana|izę
ekonomiczną... Linie energetyczne' gazowe i wodociągowe powinno się przenieść poza obszar
osuwiska".

Zawarte w ,,Karcie dokumentacyjnej osuwiska...,, za|ecenia i sugestie, wymagały
przeprowadzenia szeregu czynności administracyjno-prawnych oraz zabezpieczenia środków
finansowych na wykonanie ana|izy ekonomicznej i dokonania za|ecanych czyrrności, związanych
ze zmianąpołożenia infrastruktury znajdującej się na tym terenie.

W zwiqzku zpowyiszym proszę o udzielenie odpowiedzi, czy po zakończeniu opadów,
na terenie, który objęty jest w ,,Karcie dokumentacyjnej osuwiska...'' zostały przeprowadzone
wizje lokalne celem stwierdzenia, czy w rvymienionych tam budynkach, stwierdzono
powiększenie się spękań, które miaĘby wpĘw na dalej podejmowane decyzje? DecyĄe
które są istotne d|azamieszkałych w nich mieszkańców.

Mając na uwadze nieciekawą sytuację zamieszkaĘch tam mieszkańców otaz mogące
powstaó w ptzyszłości różne komplikacje, Gmina zobowiązana została do wykonania ana|izy
ekonomicznej, o której mowa w ,,Karcie dokumentacyjnej osuwiska...''.



Chciałem zapytać, jakie czynności należałoby wykonaó w tym zakresie? A co
rvykonano już do dnia dzisiejszego ? Jakie środki finansowe Pan Wójt przewidział na
opracowanie tego planu?

Pesymistyczne stanowisko Państwowego Instytutu Geologicznego, byÓ może wynika
z wieloletnich doświadczeń zwiqzanych z gromadzenięm danych na temat osuwisk. oby tak nie
było w naszym przypadku.

Kolejn4 jednak sugestia zawartą w ',Karcie dokumentacyjnej osuwiska. . .'' jest zmiana
przebiegu istniejącej linii energetycznej, gazowĄ i wodociągowej.

W związku ztym proszę o udzielenie odpowiedzi, czy Gmina conajmniej powiadomiła
Przedsiębiorstwo TAURON Polska Energia, Górnośląski odział Obrotu Gazem w Zabrza
i Wodociągi Ziemi Cieszyńskiej o zaistniaĘm problemie i próbowała dokonać wstępnych
uzgodnień co do dalszego sposobu postępowania w tym zakresie? Czy Pan wójt
zabezpieczył środki finansowe w bieżącym budżecie na ewentualne pnzeprowadzenie tych
inwestycji?

obfite deszcze spowodowały wiele różnego rodzaju szkód na terenie Gminy. Niektóre
z nich zostały naprawione w roku ubiegłym ze środków zewnętrznych. Twórca budzetu Gminy
Goleszów na rok 20|1, zapomniał'jednak o nierozwiązarrym kolejnym problemie mieszkańców
przysiółka,,Bryndzwerek'' w Godziszowie i sąsiadujących znim terenów, miejscowych rolników.

Duiza ilość deszczu spowodowała, że woda ze stoków Góry Chełm zaczęła spływaó we
wszystkie możliwe kierunki, czyniąc oglonrne spustoszenie po drodze. Z poŁnocnej strony, woda
zapełniła przydrożmy rów, zabraną po drodze ziemią. Największy problem jednak wystąpił na
przysiółku Bryndzwerek, gdzie naruSzona została struktura drogi, a woda nacierata na znajdujące
się tam budynki mieszkalne, a dalej spowodowała ztiszczenia plonów kilku miejscowych
rolników.

Dla dora:Źnego romnązania problemu podjęta została decyĄa o wykopaniu rowu
ptzydrożnego i skierowanie wody po terenie gminnym do istniejącego opodal potoku.

Twórca budzetu Gminy na rok f0I1 zapomniał jednak, żrc była to dorużna prowizorka,
ktorąnaIeizy doprowadzić, do trwałego uregulowaniairorwiązania. Zdaję sobie sprawę, ze obecny
Wójt przejął wszystkie dobrodziejstwa Gminy, w tym i jego budzet. Nie należy jednak
zapominaÓ' że obecny Wójt w poprzedniej kadencji zasiadał. w tej Radzie. Znane mu są zatem
wszystkie problemy, które miały miejsce w tym okresie'

Mając na uwadze niebezpieczeństwo wpadnięcia Gminy w dołek finansowy' Komisja
finansów Zaproponowała rozwazenie wdrażania szeregu planowanych na ten Rok inwestycji.
Pomimo tak poważnego stanu rzeczy, w dalszym ciągu wazniejsze dla Gminy jest wybudowanie
boiska przyszkolnego, zamiast rorwiqzarlte poważnego problemu dotyczącego romit4zarua
odpĘwu wód gruntowych, które mają istotne znaczetie zarówno dla Gminy, mieszkńców tego
przysiółka jak i miejscowych gospodarzy. oni bowiem są producentami jakże potrzebnych
kazdemu z nas płodów rolnych' a jednocześnie są płatnikami podatku rolnego.

Mając powyższe na uwadze' proszę o udzielenie odpowiedzi jak pan Wójt zzmierza
rozwiązać ten problem orazjakie środki finansowe zostaĘ zabezpieczone na to zadanie ?

Uprzejmie proszę o pisemne udzielenie odpowiedzi.


